
A fost aprobat PUZ-ul
pentru Spitalul
Municipal Buzãu

P
rimãria Municipiului
Buzãu face demersu-
ri pentru construirea
unui nou spital în ju-
deþul Buzãu. Este
vorba despre un spi-

tal municipal, proiect susþinut
de Emanoil Ungureanu, deputat
de Buzãu, care ar urma sã fie
construit pe un teren donat de
un om de afaceri de origine ira-
nianã. Iniþiativa a pornit în urmã
cu patru ani, iar primul pas a fost

identificarea zonei pe care sã fie
ridicatã construcþia, astfel cã,
dupã mai multe negocieri, noul
spital ar urma sã fie ridicat pe un
teren în suprafaþã de 7 hectare,
la ieºirea din municipiul Buzãu
spre Verneºti, în apropierea
DN2E85. În 2022, amplasamen-
tul a fost preluat de Primãria
Municipiului Buzãu de la omul
de afaceri Ali Hamzeh, un antre-
prenor cu afaceri în domeniul
agricol, atât în Buzãu, cât ºi în

sud-estul þãrii.
"Astãzi, 20 septembrie 2022,

am aprobat în ºedinþa Consiliu-
lui Local al Municipiului Buzãu,
douã hotãrâri foarte importan-
te, una dintre ele privind accep-
tarea unei donaþii pentru con-
struirea Spitalului Municipal Bu-
zãu. Aceastã donaþie se face din
partea Fundaþiei Umanitare
Agrinvest, la iniþiativa unui om
minunat ce doreºte binele co-
munitãþii buzoiene, dar fãrã

sã-ºi facã publicitate prin acea-
sta. Aici, vom mai construi pe un
teren vecin, un centru tip ,,sat
pentru bãtrâni", pentru îngriji-
rea persoanelor vârstnice", de-
clara la acel moment Constantin
Toma.

În septembrie 2024, a fost fina-
lizat ºi supus aprobãrii Planul
Urbanistic Zonal, document fi-
nanþat tot de omul de afaceri
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care donat terenul. Practic, po-
trivit declaraþiilor primarului
Constantin Toma, antreprenorul
de origine iranianã va investi cir-
ca 2 de milioane de euro pentru
cã tot domnia sa va finanþa ºi
realizarea studiului de fezabili-
tate.

"Se lucreazã deja la studiul de
oportunitate, am avut o discuþie
lãrgitã cu acest investitor privat
care cheltuieºte din banii lui
aproape 2 milioane euro plus
valoarea terenului, chiar doreºte
sã facã ºi sã lase ceva în urma lui
ºi s-a angajat sã facã ºi studiul
de fezabilitate, care dura foarte
mult. Pe acesta îl va preda Con-
siliului Local, iar Consiliul Local îl
va analiza ºi va dispune dacã îl
aprobã sau nu. Va intra în pro-
prietatea noastrã, dar îl face pe
banii acestui ONG pe care îl pa-
troneazã. Principala problemã e
sã identificãm sursele de finan-
þare. ªi vreau sã mai spun ceva,
nu am fãcut-o public pânã
acum, dar am avut deja o discu-
þie cu domnul rector al Universi-
tãþii de Medicinã ºi Farmacie
"Carol Davila", domnul Viorel

Jinga, pentru a înfiinþa douã-
trei secþii ale Universitãþii aici,
pentru a avea ºi spital universi-
tar. În momentul acela va fi o
garanþie ºi mai mare cã vom
avea resurse", a declarat prima-
rul Constantin Toma.

Potrivit Planului Urbanistic Zo-
nal aprobat, "se doreºte con-
struirea unui ansamblu de clãdi-
ri "COMPLEX DE SÃNÃTATE"
care sã asigure servicii comple-
xe de sãnãtate publicã, dupã
cum urmeazá: spital municipal,
cãmin pentru seniori, locuinþe
pentru personalul medical".

"Ansamblul va beneficia de
clãdiri ºi amenajãri pentru de-
servirea complexului de sãnãta-
te cu funcþiunile suport ºi cone-
xe, precum: parcare pentru rezi-
denþi si pentru vizitatori de toa-
te categorile; spaþii administrati-
ve ºi pentru servicii de gospodã-
rie comunalã: staþie epurare, in-
stalaþii pentru producerea ener-
giei regenerabile, instalaþii pen-
tru preluarea ºi pentru colecta-
rea deºeurilor spitaliceºti ºi a ce-
lor menajere. De asemenea,
sunt prevãzute ºi echipamente
publice necesare precum grãdi-
niþã, spaþii comerciale ºi pentru

alimentaþie publicã, club ºi spa-
þii pentru sport ºi loisir etc.; dar
ºi spaþii verzi - parc ºi zone pen-
tru agrement ºi activitäþi sporti-
ve în exterior", se aratã în pro-
iect.

De asemenea, toatã zona va fi
sistematizatã astfel încât sã exi-
ste o cât mai bunã conexiune cu
ºoseaua europeanã, fapt ce va
facilita inclusiv naveta medicilor
de la Bucureºti la noua unitate
medicalã.

"Prin documentaþia urbanisti-
cã prezentatã, s-a analizat circu-
laþia auto ºi pietonalã din zonã,
raportat la dezvoltarea propusã,
iar în studiul de circulaþie sunt
prezentate soluþii pentru zona
de acces: din DN2 / E85 se va re-
aliza o intersecþie în T cu benzi
de accelerare ºi decelerare, cu
posibilitatea realizãrii tuturor re-
laþiilor. Pentru restul terenurilor,
în conformitate cu tema pro-
gram ºi prevederile PUG-ului
aflat în aprobare, se vor realiza
strãzi de diverse categorii: arte-
rã de centurã, "Orbital", strãzi
categoria a ll-a ºi a lll-a", se aratã
în proiect.

Cu toate acestea, în prezent
lipseºte soluþia pentru cea mai
importantã etapã, respectiv fi-
nanþarea necesarã realizãrii
unui asemenea proiect. Prima-
rul Constantin Toma spune cã
este deschis sã meargã în toate
direcþiile, respectiv sã atragã
fonduri europene, programe

naþionale, bani din bugetul local
sau chiar sã organizeze campa-
nii de donaþie pentru noul spi-
tal. Cert este cã, pânã la finaliza-
rea studiului de fezabilitate care
sã arate exact costul noului spi-
tal, Primãria Buzãu a mai fãcut
un pas important, ºi anume pre-
luarea Spitalului CFR-Secþia
Exterioarã de la Buzãu de la Mi-
nisterul Transporturilor, unitate
ce va deveni "temelia" noului
spital municipal.

"Deci, vom avea Spital Munici-
pal la Buzãu, la început preluând
ºi îmbunãtãþind secþia de la Bu-
zãu a Spitalului CFR Galaþi, dupã
care va urma sã construim o
nouã locaþie (suntem la faza de
Plan Urbanistic Zonal, acum), în
apropierea viitoarei autostrãzi
A7 ºi a Centurii ,,Orbital'' a Buzã-
ului, spre Bucureºti. Iar prin apro-
barea bugetului local pe 2024,
vom avea în continuare investiþii
deosebite în Buzãu, ceea ce ne
va apropia ºi mai mult de "atin-
gerea viziunii" de dezvoltare a
oraºului nostru, respectiv "Buzãu
- oraº magnet pânã în 2030", su-
sþine Constantin Toma.

Primarul spune cã îºi doreºte
ca noul spital sã fie realizat pânã
la finalul noului mandat pe care
l-a câºtigat în urma alegerilor
din 9 iunie 2024.
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Potrivit Planului Urbanistic Zonal aprobat, "se doreºte construi-
rea unui ansamblu de clãdiri "COMPLEX DE SÃNÃTATE" care sã
asigure servicii complexe de sãnãtate publicã, dupã cum ur-
meazã: spital municipal, cãmin pentru seniori, locuinþe pentru
personalul medical".


